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Conferințe și summit-uri



Forumul Pieței de 
Capital - Financial 
Intelligence

u Am avut onoarea să particip la cea de-
a 6-a ediție a Forumului Pieței de 
Capital, organizat cu măiestrie de către 
Financial Intelligence. Îi felicit pentru 5 
ani de evenimente de succes și de 
dezbatere în domeniul piețelor 
financiare!  

u Am împărtășit progresele semnificative 
în guvernanța corporativă a companiilor 
de stat și am discutat despre viitorul 
acestui sector vital pentru economia 
României. 

u Aștept cu nerăbdare să continuăm 
acest dialog important în anii care 
urmează!



Conferința anuală 
a PAID România

u Am avut privilegiul de a aduce o 
perspectivă inspirată la conferința anuală a 
PAID Romania, dedicată dezvoltării
asigurărilor pentru locuințe în țara noastră

u În contextul conferinței ce a avut ca 
tematică "The era of simplified processes" , 
am susținut eforturile PAID Romania de a 
simplifica procesele de achiziție și
despăgubire ale polițelor de asigurare
pentru dezastre naturale, promovând
inovația și digitalizarea în acest sector

u Acest eveniment marchează angajamentul
nostru comun de a oferi asiguraților o 
experiență mai prietenoasă și mai eficientă
în domeniul asigurărilor pentru locuințe



Conferința ZF - Piața de Capital

u În cadrul evenimentului ZF-
Piața de Capital, am vorbit 
despre un subiect deosebit 
de important pentru 
dezvoltarea pieței 
financiare din România -
Fondul de Fonduri!

u Este un fond de 400 de 
milioane de euro care va 
face investiții directe în 
companiile private din 
România

u Aceasta este o mișcare 
extraordinară pentru a 
susține piața de private 
equity și venture capital în 
țara noastră



Workshop-ul despre 
Parteneriatul Public-Privat 
organizat la Ministerul 
Finanțelor

Am deschis oficial workshop-ul despre 
Parteneriatul Public-Privat organizat 
la Ministerul Finanțelor

A fost o experiență extraordinară să 
vorbesc din nou despre importanța 
acestor parteneriate pentru viitorul 
României și al românilor

Parteneriatul Public-Privat reprezintă 
o modalitate esențială de a aduce 
inovație, investiții și dezvoltare 
sustenabilă în țara noastră



Congresul profesiei 
contabile din 
România - CECCAR
u Am participat la ediția centenară a 

Congresului profesiei contabile din 
România -cu tema "Evoluție sau 
Revoluție"!

u Rolul expertului contabil este vital, de 
la interpretarea situațiilor financiare la 
susținerea companiilor în atragerea de 
finanțare și dezvoltarea durabilă.

u Împreună cu noile directive europene, 
profesia de contabil se schimbă, dar 
suntem pregătiți să ne adaptăm și să 
contribuim la viitorul sustenabil al 
companiilor noastre.



"ESG: o nouă paradigmă de creare a 
valorii" la ediția aniversară a Congresului 
Profesiei Contabile din România!

u Am fost parte a panelului de discuții despre "ESG: o 
nouă paradigmă de creare a valorii" la ediția aniversară a 
Congresului Profesiei Contabile din România!

u Am avut ocazia să împărtășesc gânduri și perspective cu 
colegii din domeniul contabilității.

u ESG (Mediu, Social, Guvernanță) reprezintă o provocare
și o oportunitate pentru crearea de valoare sustenabilă.



Genesis College-
Educația Financiară: O 
Investiție în Viitor!

u Cu mare bucurie am răspuns la 
invitația Liceului Teoretic Genesis 
College din București, unde am 
vorbit despre importanța
educației financiare.

u Într-o lume plină de tehnologie, 
tinerii au acces la o mulțime de 
informații despre bani și finanțe, 
dar nu le este întotdeauna ușor să
facă distincția între util și inutil, 
sau să înțeleagă termeni
economici complicați. Asta face 
ca educația financiară să fie mai
importantă ca niciodată



Gala Excelența în 
Business- ADAA

u Am vorbit la Gala Excelența în
Business, un eveniment care a pus 
în lumina reflectoarelor
realizările impresionante ale 
companiilor românești. Această 
gală nu a fost doar o celebrare, ci 
și o sursă de inspirație, 
demonstrând că împreună putem 
contribui la un mediu de afaceri 
prosper și inovator în România.



Congresul Profesiei de Auditor 
Financiar din România - CAFR

u La Congresul Profesiei de Auditor Financiar, am subliniat 
importanța crucială a auditorilor financiari în lumea 
afacerilor

u Ei nu sunt doar analiști de cifre, ci parteneri esențiali în 
dezvoltarea companiilor

u Felicitări tuturor pentru acest congres remarcabil! 
Contribuția voastră la dezvoltarea economică a țării 
noastre este semnificativă.



Gala Topul Național al 
Firmelor - Camera de Comerț și 
Industrie a României

u La Gala Topul Național al Firmelor 
organizată de Camera de Comerț și 
Industrie a României, am avut ocazia 
să vorbesc despre susținerea 
companiilor românești

u Guvernul investește 400 de milioane 
de euro pentru a ajuta companiile să 
se dezvolte și să atragă capital

u Vorbim despre sume care vor fi 
distribuite de către fondurile de 
investiții împreună cu Fondul 
European de Investiții direct în 
capitalul companiilor românești.

u Vrem să găsim cele mai bune soluții 
pentru o Românie puternică în 
afaceri!



Evenimentul
UiPath

u La evenimentul UiPath am subliniat 
necesitatea digitalizării sectorului 
public. Digitalizarea nu este doar un 
trend, ci și o soluție vitală pentru 
optimizarea serviciilor și eficiență. 

u De la simplificarea proceselor 
administrative la creșterea 
transparenței, această transformare 
aduce beneficii tangibile cetățenilor. 

u Într-o lume în continuă evoluție, 
adoptarea tehnologiei este cheia 
pentru a face față provocărilor 
complexe.



Conferința despre "Oportunități
și Provocări în Restructurarea
Preventivă"- KPMG 

u La Conferința KPMG despre "Oportunități 
și Provocări în Restructurarea Preventivă" 
am fost onorat să împărtășesc idei cu 
profesioniști remarcabili. 

u Anul acesta, Guvernul României a 
încercat să transfere încrederea către 
companiile românești și să diversifice 
paleta de instrumente financiare. Fondul 
de fonduri de 400 de milioane de euro va 
sprijini direct dezvoltarea companiilor cu 
potențial mare. 

u Împreună cu OECD am făcut o analiză 
consolidată, tot în acest an, pentru prima 
dată în ultimii 30 de ani, asupra 
companiilor de stat. A rezultat o poză 
clară atât din punct de vedere al 
guvernanței corporative cât și din punct 
de vedere al performanțelor.



Evenimente 
externe



Paris, Franța

u Am fost profund onorat să fiu distins cu 
Diploma ◌֦Premiu de Excelență” pentru 
contribuția la promovarea relațiilor 
economice dintre România și Franța

u Această recunoaștere a venit în cadrul 
evenimentului ◌֦Sommet européen 
d’affaires, d’innovation et de 
l’entreprenoriat” de la Paris

u Acest premiu nu reprezintă doar o 
validare a eforturilor mele, ci și un 
testament al colaborării strânse și 
fructuoase dintre cele două țări.

u Sunt încrezător că această colaborare va 
continua să crească, aducând beneficii 
reciproce și consolidând legăturile 
noastre economice și culturale.



Banca Europeană de 
Investiții - Luxemburg

u Ca membru al Consiliului de 
Administrație al Băncii Europene 
de Investiții pentru România, în 
luna octombrie am participat la 
aprobarea finanțării de 3.2 
miliarde de euro pentru proiecte 
europene

u Este un pas important pentru 
dezvoltarea regiunii

u Cu un portofoliu de peste 500 de 
miliarde de euro, BEI continuă să 
fie un jucător major în finanțarea 
proiectelor care contează pentru 
Europa



Banca Europeană de 
Investiții- Luxemburg

u În Consiliul de Administrație al Băncii Europene de 
Investiții am aprobat finanțări în valoare de 445 
milioane de euro pentru proiecte concrete în
România. 

u În baza deciziei din luna noiembrie, Banca 
Europeană de Investiții va oferi finanțare şi
asistență tehnică pentru proiectele de investiții
solide şi sustenabile din următoarele sectoare:

u - Proiecte cu impact pozitiv asupra securității 
energetice a României; 

u - Proiecte cu impact pozitiv asupra mediului; 

u - Modernizarea infrastructurii de transport public; 

u - Reabilitarea infrastructurii de termoenergie. 

u BEI beneficiază de un rating AAA şi de o bază de 
fonduri proprii solide, ceea ce permite băncii să 
ofere clienților săi condiții de finanțare foarte 
avantajoase.



Prezențe în 
mass-media



Interviu Mihai Precup: Guvernul s-a 
angajat în cadrul PNRR să listeze încă
trei companii de stat în anii următori

u Punem stop perioadelor de provizorat din Consiliile de 
Administrație ale companiilor de stat!

https://financialintelligence.ro/interviu-mihai-precup/



Financial Intelligence: Punem
stop perioadelor de provizorat
din Consiliile de Administrație
ale companiilor de stat!

u “Anul acesta, îndrăznesc să spun 
cu fermitate că s-au făcut paşi 
importanţi în ceea ce priveşte 
creşterea încrederii înspre 
companiile de stat, ameliorarea 
guvernanţei corporative a 
companiilor de stat. Şi o să fiu 
specific. În primul rând, la 
începutul acestui an, s-a demarat 
procesul de revizuire, împreună cu 
OECD, a tuturor companiilor de 
stat la nivel naţional. ”

https://financialintelligence.ro/precup-am-revizuit-oug-109-punem-stop-perioadelor-de-provizorat-in-
consiliile-de-administratie-ale-companiilor-de-stat/



Adevărul.ro: Sancțiuni drastice
pentru companiile de stat care 
prelungesc a doua oară
provizoratele membrilor CA

u "Revizuind legea, am introdus
sancţiuni proporţionale cu veniturile
generate de companii, de Consiliul
de Administraţie, de preşedintele
Consiliului de Administraţie, astfel
încât să punem un stop în ceea ce
priveşte perioadele de provizorat în
Consiliile de Administraţie", a spus
Precup, la ediţia a şasea a Forumului
Pieţei de Capital.

u Secretarul de stat a precizat că
legea prevede acum că perioadele
de provizorat pot fi prelungite o 
singură dată, iar după aceea
compania este obligată să demareze
procesul de selecţie. În plus, vor
avea experţi independenţi care se 
vor ocupa de organizarea procesului
de selecţie.

https://adevarul.ro/economie/sanctiuni-drastice-pentru-companiile-de-stat-care-2301019.html



AGERPRES: Precup: Am revizuit OUG 109; 
punem stop perioadelor de provizorat în
Consiliile de Administraţie ale companiilor de 
stat

u M-aţi întrebat despre listări în Planul Naţional de 
Redresare şi Rezilienţă. Avem astăzi undeva la 
trei companii în plus de listarea Hidroelectrica, 
care vor trebui să fie listate de Guvernul 
României până în 2026", a adăugat el, la 
evenimentul organizat de Financial Intelligence. 
AGERPRES/(A - autor: George Bănciulea, editor: 
Oana Tilică, editor online: Ada Vîlceanu)

https://www.agerpres.ro/economic-
intern/2023/09/18/precup-am-revizuit-oug-109-punem-
stop-perioadelor-de-provizorat-in-consiliile-de-
administratie-ale-companiilor-de-stat--1171049



Economica.net: Precup: Am revizuit
OUG pentru guvernanţa corporativă. 
Punem stop perioadelor de provizorat în
Consiliile de Administraţie ale 
companiilor de stat

u Secretarul de stat a precizat că 
legea prevede acum că perioadele 
de provizorat pot fi prelungite o 
singură dată, iar după aceea 
compania este obligată să 
demareze procesul de selecţie. În 
plus, vor avea experţi 
independenţi care se vor ocupa de 
organizarea procesului de selecţie.

https://www.economica.net/precup-am-revizuit-oug-pentru-guvernanta-corporativa-punem-stop-perioadelor-de-
provizorat-in-consiliile-de-administratie-ale-companiilor-de-stat_694110.html



ZF: Mihai Precup, secretar de stat 
la cancelaria premierului: 
„Guvernul României şi-a asumat 
prin PNRR să listeze încă 3 
companii până în 2026”

u „Listarea Hidroelectrica a fost un proiect 
de ţară pe care am reuşit să-l ducem 
împreună cu toţii la capăt şi să facem cea 
mai mare listare din istoria Europei de Est. 
Este un semn de încredere pe care 
investitorii l-au arătat faţă de piaţa de 
capital”, a explicat Mihai Precup, secretar 
de stat la cancelaria prim-ministrului, în 
cadrul conferinţei ZF Piaţa de Capital 2023.

https://www.zf.ro/zf-24/mihai-precup-secretar-de-stat-la-cancelaria-premierului-guvernul-22133868



Economica.net: Mihai Precup: vreo 260.000 de firme au 
fonduri proprii negative, iar responsabilitatea Guvernului
este să capitalizeze companiile românești

u Vreo 260.000 de companii din 
870.000 de companii au fonduri
proprii negative. Deci, este
responsabilitatea noastră să
capitalizăm companiile
româneşti”, a spus Precup, la 
Topul Naţional al Firmelor (TNF) 
2023, organizat de Camera de 
Comerţ şi Industrie a României
(CCIR)



Antena 3: Gala Excelența în 
Business: Cele mai performante 
companii au fost premiate

u ”Cred că este mai important ca oricând 
să identificăm campionii industriei 
romanești și să îi ajutăm. Guvernul a 
venit în ultimul an cu un răspuns clar în 
ceea ce privește susținerea 
businessurilor și companiilor 
romanești”, a declarat Mihai Precup, 
secretar de stat în cancelaria primului 
ministru.

https://www.antena3.ro/actualitate/gala-excelenta-business-companii-performante-premiate-689864.html


